
 

 

 
Maniitsoq, 7. august 2015 

 
 

I medfør af § 37 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisunut 

 

 

1. I §1 i loven om Grønlands Naturinstitut står der: ”Naturinstituttet, der er Grøn-

lands Hjemmestyres center for naturforskning, har til formål at tilvejebringe det 

videnskabelige grundlag for en bæredygtig udnyttelse af de levende ressourcer i 

og omkring Grønland samt sikring af miljøet og den biologiske mangfoldighed.”  

Mener Naalakkersuisut at Naturinstituttet har levet op til sine overordnede mål i 

forbindelse med rådgivning af torskekvote for 2015? 

 

2. På hvilke grundlag har Naalakkersuisut sat kvoten for torsk til den dobbelte 

mængde af den biologiske rådgivning i 2015? 

 

3. Hvorfra har Naalakkersuisut modtaget videnskabelige grundlag til at fastsætte 

torskekvoten for 2015? 

 

4. Hvornår indførtes de første reguleringer til torskefiskeriet 

 

5. Hvilke konsekvenser har de tidligere reguleringer haft i  de sidste 4 årtier  

 

6. Har reguleringerne bidraget til at beskyttelse og styrke torskebestanden? 

 

7. Hvornår forventer Naalakkersuisut at man vil kunne se konsekvenserne på 

torskebestanden på grund af torskekvoteforhøjelserne og hvilke konsekvenser 

forventes der? 

(Medlem af Inatsisartut Mimi Karlsen, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Baggrund 

Baggrunden for disse spørgsmål er, at jeg gerne vil vide hvilke konsekvenser det har haft for 

torskebestanden med de løbende reguleringer der har været i de seneste 40 år på fiskeriet. 

 

 

Fakta fra Naturinstituttet 

http://www.natur.gl/kommunikation/nyheder/nyhed/a/hoved-og-hale-i-torskebestandene-i-

groenland/  

http://www.natur.gl/kommunikation/nyheder/nyhed/a/hoved-og-hale-i-torskebestandene-i-groenland/
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